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Vlaams Rampenfonds  -  Stand van zaken dossiers

Onze landbouwbedrijven bleven de voorbije jaren niet gespaard van slechte 
weersomstandigheden. Zo waren er de droogtes van 2020 en 2022, en was er ook de 
grote wateroverlast van midden juli 2021. Uit eerdere antwoorden van de minister-
president blijkt dat er momenteel 317 dossiers behandeld zijn van de 1247 dossiers die 
tussen 13 juli 2021 en 31 oktober 2021 werden ingediend als gevolg van de erkende 
droogte in 2022. De minister gaf ook al aan dat onderzocht wordt of de droogte van de 
zomer van 2022 als ramp erkend kan worden.

Voor de schade door de wateroverlast van midden juli 2021 kon men (in de meeste 
gemeenten die hiervoor in aanmerking komen/kwamen) van 27 december 2021 tot en 
met 31 maart 2022 een tegemoetkoming aanvragen. In 62 gemeenten werd de regenval 
van midden juli erkend als ramp, in 12 andere gemeenten werd de overstroming van 
midden juli 2021 erkend als ramp. Het behandelen van deze dossiers zou naar verluidt 
pas aanvatten, eens alle dossiers over de droogte van 2020 afgehandeld zijn. Als hier 
ook nog eens de droogte van 2022 als erkende ramp bij komt, lijkt het erg belangrijk om 
voldoende personeel te hebben om alle dossiers binnen een aanvaardbare tijd 
afgehandeld te hebben.

1. Wat is de stand van zaken van de behandeling van de dossiers over de droogte van 
2020? Hoeveel dossiers zijn vandaag volledig afgehandeld, hoeveel zijn in 
behandeling, en hoeveel dossiers nog in opstart? Hoe evalueert de minister de 
vooruitgang in deze kwestie? Wanneer zal het laatste dossier ten laatste afgehandeld 
worden?

2. Zijn er momenteel nog steden en gemeenten die wachten op een erkenning als ramp 
van de regenval of overstromingen van midden juli 2021? Zo ja, hoeveel zijn dit er, 
en welke precies? Wanneer kunnen deze steden en gemeenten duidelijkheid 
verwachten? Waarom zijn deze nog altijd niet erkend? Welke 
maatregelen/initiatieven zal de minister-president nemen om dit proces in een 
stroomversnelling te plaatsen?

3. Wanneer zal het wetenschappelijke onderzoek voor de erkenning als ramp van de 
droogte in 2022 precies afgerond worden? Wanneer de droogte van 2022 
daadwerkelijk als ramp erkend wordt, acht de minister het opportuun om tijdelijk of 
vast extra personeel aan te werven, om zo het toenemende aantal aan dossiers aan 
een aanvaardbaar tempo te kunnen behandelen? Zo ja, zal hij hiertoe de nodige 
initiatieven nemen, en wanneer? Zo niet, waarom niet?



JAN JAMBON 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, DIGITALISERING EN FACILITAIR MANAGEMENT

ANTWOORD
op vraag nr. 141 van 24 januari 2023
van STEFAAN SINTOBIN

1. Ik heb een gelijkaardige vraag reeds behandeld in mijn antwoord op vraag om uitleg 
1200 tijdens de Commissie Algemeen Beleid, Financiën, Begroting en Justitie van 7 
februari 2023. 

Ik verwijs naar het antwoord op vraag 3 en de inhaalbeweging die kan gemaakt 
worden na versterking van het personeelsbestand van het rampenfonds.  

2. De Vlaamse Regering heeft twee erkenningsbesluiten goedgekeurd op 21 december 
2021. Het eerste erkenningsbesluit erkent de overvloedige regenval in tweeënzestig 
gemeenten in de periode van 14 juli tot en met 16 juli 2021 als ramp en het tweede 
erkenningsbesluit erkende aanvankelijk de overstroming in negen gemeenten in de 
periode van 14 juli tot en met 17 juli 2021 als ramp. 

Naar aanleiding van de wijziging van het erkenningsbesluit betreffende de 
overstroming werden de gemeenten Diepenbeek, Herk-de-Stad en Lummen op 1 juli 
2022 bijkomend erkend en dit op grond van verduidelijkingen van de 
wetenschappelijke adviezen van de adviesinstellingen, zoals het Koninklijk 
Meteorologisch Instituut (KMI), de Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) en het 
Waterbouwkundig Laboratorium. Aldus wordt de overstroming als ramp erkend in 
twaalf gemeenten.   

3. Ik heb een gelijkaardige vraag reeds behandeld in mijn antwoord op vraag om uitleg 
1200 tijdens de Commissie Algemeen Beleid, Financiën, Begroting en Justitie van 7 
februari 2023. 

Het Vlaams Rampenfonds werd recent versterkt met drie dossierbeheerders en een 
expert rampenfonds, zodat er een inhaalbeweging kan gebeuren. Het Vlaams 
Rampenfonds bestaat thans uit een pool van vijftien teamleden. Er wordt tevens 
beroep gedaan op een externe landbouwdeskundige voor specifiek advies. Mijn 
diensten beschikken hiermee onder normale omstandigheden over voldoende 
capaciteit om de achterstand zo snel als mogelijk weg te werken.
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